
 
 

KADERNOTA 2011-2014 
 
Voor de komende 4 jaar ligt er een ultieme uitdaging voor ons! Een nieuwe start met een nieuw 
college, waarmee we een schip bestuurbaar moeten houden, dat vol op stoom lag en dat nu in 
een forse economische storm terecht is gekomen, voornamelijk veroorzaakt door externe 
factoren. We zullen daarom moeten roeien met de riemen die we hebben. 
Voor het CDA zullen de speerpunten voor de komende tijd zijn: bezuinigingen, veiligheid en 
openbaar gebied.  
 
Bezuinigingen: 
De laatste 4 jaar zijn er - met minimale lastenverzwaring voor onze burgers (1,7% per jaar) - 
sluitende jaarrekeningen gepresenteerd. Dit verdient een compliment aan het college en de 
ambtenaren. Want naast sluitende jaarrekeningen is ook onze reservepositie (lees spaarboekje) 
sterk verbeterd!  
Echter, door externe factoren zijn we in een andere periode terecht gekomen: een periode met 
een economische crisis en dus minder ontwikkelingskansen. Voor het CDA betekent dit, dat we 
voorzorgsmaatregelen moeten treffen. Dit laat onze meerjarenraming nu ook duidelijk zien: die 
vraagt om nóg verdere bijsturing.  
Het CDA wil in de komende periode niet té krampachtig omgaan met onze reservepositie. Er 
zijn immers juist extra reserves opgebouwd om tegenvallende jaren - zoals deze - op te kunnen 
vangen. 
Nog belangrijker is het feit dat we ons personeelsbestand moeten afstemmen op de behoefte 
van de komende jaren. We moeten kritisch kijken naar wat voor werk we de komende jaren uit te 
voeren hebben. Een verschuiving van “planvorming” naar “onderhoud en handhaving” zal zeker 
gaan plaatsvinden. Het inzetten van externe, vaak dure adviesbureaus zal kritisch bekeken 
moeten worden.  
Het CDA wil in deze tijd alle investeringen tegen het licht houden. Daar hoort ook de huisvesting 
van (brede) scholen bij: in hoeverre moet hiervoor nieuwbouw komen? En wáár we beslissen om 
investeringen te doen, moeten we deze ook zo snel mogelijk uitvoeren.  
Er moet nóg meer op de huidige markt worden ingespeeld. Dit levert grote voordelen op. Een 
voorbeeld is de nieuwe school in het Hooghuis. Hier is een aanbestedingsresultaat behaald van 
ongeveer 1,3 miljoen euro. De vraag is dan ook of de organisatie budgetten wel marktconform 
heeft vastgesteld. Naast aanbestedingsresultaten zijn er nu extra subsidies binnen te halen. 
Deze voordelen wegen zeker op tegen het renteverlies. Dus de gemeente moet in deze tijd zeker 
blijven investeren. Echter de keuze waarin zal de gemeenteraad zorgvuldig moeten bepalen. Een 
compleet nieuw sportpark voor de clubs REL en The Stags voor meer dan 6 miljoen euro, waar in 
totaal 200 leden gebruik van gaan maken, gaat ons in deze tijd wat te ver. Het CDA wil deze 
verengingen zeker behouden voor Etten-Leur. Samenvoegen van velden of kijken op bestaande 
accommodaties heeft duidelijk onze voorkeur boven een geheel nieuwe accommodatie, waar de 
verenigingen zelf niet eens naar toe willen.  
Daarnaast verwachten wij dit jaar van het College de concrete bedragen van bezuinigingen op 
de subsidiestromen en het temporiseren van het onderhoud van het openbaar gebied naar 
een hogere onderhoudstoestand. Dit, gecombineerd met alle bezuinigingsvoorstellen, zoals 
genoemd in het Raadsprogramma 2010- 2014, moet eind dit jaar inzichtelijk gemaakt zijn en 
verwerkt worden in de begroting 2011. Ook verwachten wij een herijking van de Structuurvisie 
Plus, waarin vermeld staat hoeveel scholen we willen bouwen, wat we met bestaande gebouwen 
gaan doen, waar we bedrijventerrein willen, welke huisvesting voor de Nobelaer, nieuwe 
woonwijken etc. 
 
Het CDA wil een aantal punten benoemen, waar we, in tegenstelling tot het college, absoluut niet 
op willen bezuinigingen: 
-  het college wil bezuinigen op de minimaregeling voor ouderen en chronisch zieken, omdat 

hiervoor een landelijke compensatieregeling is. Deze compensatieregeling is in het leven 
geroepen, omdat veel kosten niet meer als bijzondere kosten bij de fiscus kunnen worden 
verrekend. Tot nu toe hadden onze ouderen en chronisch zieken naast de fiscale verrekening 
een extra uitkering van € 200.  



 
 

- ook wordt een bezuiniging voorgesteld op de reductieregeling voor maaltijden. Alleen mensen 
met een inkomen tot 120 % van de bijstandsnorm komen hiervoor in aanmerking. De totale 
besparing levert € 126.000 op: voor de gemeente een klein bedrag, maar voor de mensen, die 
het aangaat, een echte verslechtering. Het CDA wil ook in deze tijd de zwakkeren in onze 
samenleving ontzien. Het CDA zou het college als alternatief de suggestie willen meegeven 
om te onderzoeken of er wellicht hulpmiddelen (bijv. scootmobiels die niet of nauwelijks 
gebruikt worden) ingezameld en hergebruikt kunnen worden. Dat bespaart veel geld. 

- de totale lastenstijging voor de inwoners blijft vooralsnog gekoppeld aan het inflatiecijfer. Voor 
het CDA is dit een gegeven.   

 
Veiligheid: 
Het CDA wil bij veiligheid 3 zaken benadrukken: 
- het College dient dit jaar eindelijk eens de motie omtrent de coffeeshop uit te voeren. Deze 

ligt er al vanaf 4 november 2008. In deze motie wordt het college verzocht  “de mogelijkheden 
en onmogelijkheden inclusief de consequenties in beeld te brengen van verplaatsing of sluiting 
van de coffeeshop aan de Wilhelminalaan”. Het college is hier erg laks in geweest, zeker 
gezien de successen die Roosendaal en Bergen op Zoom hiermee behaald hebben.  

- daarnaast willen wij eind dit jaar aan de slag met de mogelijkheden, die de wet ons nu biedt, 
om krakers te verbannen uit Etten-Leur. Onlangs heeft de Eerste Kamer een anti-kraakwet 
aangenomen. Deze geeft de gemeente de mogelijkheid om krakers uit panden te krijgen. Het 
CDA verwacht eind dit jaar een plan van aanpak van het college.  

 Tot nu toe heeft het college te weinig daadkracht getoond op bovenstaande punten.  
- het CDA gaat ervan uit, dat er eind dit jaar ook een plan van aanpak ligt naar aanleiding van 

de nulmeting van de veiligheidsmonitor. Op basis van de resultaten van die 
veiligheidsmonitor wil het CDA voorstellen zien, waarin wordt aangegeven welke inspanningen 
nodig zijn om het veiligheidsniveau van de burgers op een goed niveau te brengen en te 
houden. Het CDA is blij dat het spreekuur van de wijkagent voor de inwoners is ingevoerd. 

 
Openbaar gebied: 
Het CDA wil bij de inrichting van buurten voldoende speel- en ontspanningsmogelijkheden voor 
de jeugd, goede toegankelijkheid voor mindervaliden, voldoende parkeergelegenheid, verlichting 
van donkere gebieden.  
Voor het CDA zou een herbeoordeling (0-meting) voor alle wijken in Etten-Leur gemaakt mogen 
worden. Hieruit zou een plan van aanpak per wijk gemaakt kunnen worden als aanvulling op de 
huidige wijkplannen. 
Het CDA wil ook dat kleine ergernissen bij burgers - op het gebied van beheer en onderhoud 
aan het openbaar gebied - snel verholpen worden. 
De investeringen, die het CDA wil doen in het openbaar gebied, kunnen versneld doorgevoerd 
worden. Het CDA is er voorstander van om de budgetten marktconform te maken, d.w.z. 
gebruik maken van de huidige marktomstandigheden. Daarnaast geeft het lokale ondernemers 
de kans in deze tijd toch werkgelegenheid te bieden aan hun personeel. Het CDA wil juist de 
verplichting, dat lokale ondernemers worden uitgenodigd om  in te schrijven op werken. Door de 
lage rentestand kost het naar voren halen van noodzakelijke werken niets extra’s.  
In openbaar gebied wil het CDA blijven pleiten voor duidelijk zichtbare verschillen tussen 60, 50 
en 30 km wegen voor alle gebruikers. Dit moet ertoe leiden, dat door de inrichting, materiaal- en 
kleurgebruik voor wegen, fietspaden en voetpaden, het voor de gebruiker meteen duidelijk is op 
wat voor weg men zich bevindt. 
Het bestemmingsplan buitengebied zal de komende tijd vastgesteld moeten worden. Hierin 
moet voldoende ruimte blijven voor de agrarisch ondernemers om te blijven ontwikkelen, maar er 
moet ook gekeken worden wat de mogelijkheden zijn voor goede initiatieven in bestaande 
gebouwen in het buitengebied. 
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